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Editorial 
Jaume Casals Ció
Alcalde

Superar les 
adversitats

Aprofitem aquesta nova edició de «La plaça» 
per desitjar-vos un bon any nou. Ho fem 
amb la voluntat de fer arribar la informació 
municipal a les vostres llars. Moltes vegades 
la informació arriba per les xarxes socials 
però creiem necessari que també arribi en 
paper a casa vostra. Realment volíem fer 
aquesta revista abans però en la línia de 
reduir despeses hem hagut d’esperar uns 
mesos. En aquest número us explicarem 
diverses inversions que ja s’han realitzat i 
d’altres que s’estan fent. També us posarem 
al dia de com estan les finances municipals, 
anem intentant tapar forats tant a nivell de 
carrers com en l’àmbit econòmic. Al mateix 
temps també us informarem de diversos 
esdeveniments que han succeït al poble 
sobretot en els àmbits esportiu i cultural. 
I com no, també us explicarem qui forma 

l’equip de govern i quines àrees porta cada 
persona. 

Des de l’equip de govern afrontem l’any nou 
amb la mateixa empenta i il·lusió que el pri-
mer dia. Els reptes són grans i diversos, i tot 
i que sabem que no serà fàcil tenim l’objectiu 
d’estar a l’altura del que Navàs es mereix. La 
construcció de l’edifici de l’institut públic, la 
gespa del camp de futbol i la de la piscina, la 
millora de l’eficiència energètica, les mesures 
d’estalvi d’aigua i modernització de la xarxa, 
la millora de carrers, carreteres i camins 
municipals, la neteja viària, el projecte de 
remodelació de la piscina exterior i les pistes 
de pàdel, en són només alguns exemples.

Seguirem treballant per fer de Navàs un poble 
jove i capaç. 

@AjuntamentNavas@AjuntamentNavas /AjuntamentNavas  T.me/ajuntamentnavas @ajuntamentnavas

Edita Ajuntament de Navàs (Plaça Ajuntament, 8 - 08670 Navàs) - Tel. 938 390 022 navas@navas.cat 
Disseny i maquetació BaguésDisseny  Impressió Imprintsa  Tiratge 3.000 exemplars  
Dipòsit legal B-42828-2011  Versió digital disponible a www.navas.cat

A Navàs, tu ets el protagonista!
Deixa’t veure! 
Fes-te escoltar!

http://canaln.navas.cat
a/e canaln@navas.cat

http://laveudenavas.navas.cat
a/e laveudenavas@msn.com

Més informació a: www.navàs.cat

2



Pl

Jaume Casals Ció
Alcalde president i regidor d’Urbanisme, Promoció 
Econòmica, Consum, Via Pública i Serveis 
Econòmics
Sou brut anual (jornada a temps complet): 34.000€

Joana Tarrés Sanz
1a Tinent d’Alcalde i Regidora de Personal, 
Educació, Medi Ambient, Món Rural, Participació, 
Transparència i Porta a porta de Serveis Municipals 
de Navàs
Sou brut anual (jornada a temps complet): 28.420€

Ivan Crespo Lorente
2n Tinent d’Alcalde i Regidor d’Esports, Promoció 
de la Salut i Cementiri, Governació i Emergències, 
Serveis Municipals de Navàs (Eix i aigües)
Sou brut anual (jornada a temps complet): 28.420€

Sara Nicolás Ibáñez
3a Tinent d’Alcalde i Regidora de Residència, Drets 
Socials, Feminismes i Comunicació 
Sou brut anual (jornada a temps parcial 73,89%): 
21.000€

David Riba Terés
4t Tinent d’Alcalde i Regidor de Cultura, Joventut, 
Festes, Organització i Noves Tecnologies, Turisme i 
Habitatge 
Sou brut anual (jornada a temps parcial 73,89%): 
21.000€

*En el proper ple ordinari del dia 15 de gener, el regidor 
David Riba Terés presentarà la seva dimissió ja que ha 
aconseguit una feina en el seu àmbit. Serà substituït pel 
Miquel Altarriba Roca.

Nou alcalde 
i nou cartipàs
El passat 10 de juliol es va celebrar un Ple on es va establir el 
cartipàs municipal pel Mandat corporatiu 2023-2027 en que 
Jaume Casals Ció (CUP) va ser proclamat Alcalde de Navàs

També es van aprovar el règim de retribucions i dedicació dels 
membres de la corporació:

@ajuntamentnavas
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Bàsicament intentarem explicar-
vos diversos conceptes com 
les modificacions de crèdit 
(diners que se’ls canvia el destí 
per compromisos adquirits 
anteriorment), els crèdits que 
es demanen per poder pagar 
diverses inversions i els impostos 
i taxes que després de força temps 
congelats augmentaran el proper 
any.

Pel que fa a les modificacions de 
crèdit, des del mes de juny s’han 
fet sis modificacions de crèdit, 
tres d’elles han sigut per incorpo-
rar romanents o sigui diners que 
havien sobrat d’altres pressupostos 
però que servien per pagar factures 
que havien entrat més tard del final 
d’any (2022). Bàsicament aquestes 
tres modificacions servien per 
pagar part diverses obres com l’am-
pliació de la residència, les obres 
de millora d’accessibilitat, la ur-
banització del carrer del Mig del 
Mujal i un tram del Pla de l’Al-
zineta i el passatge Pau Duarri 
entre altres obres. Al mateix temps 
aquestes modificacions també van 
servir per pagar diverses factures 
de serveis que havien quedat pen-
dents del 2022. En total aquestes tres 
modificacions sumaven un import 
a pagar de 1.451.665,83€. Pel que 
fa a les altres tres, una ha sigut per 
generació de crèdits o sigui incorpo-
rant diners que s’havien aconseguit 
de subvencions (de la Diputació de 
Barcelona), en aquest cas per un 
import total de 118.903,97€ que 

bàsicament s’han destinat al pla de 
prevenció d’incendis (16.728,42€) 
i 102.175,55€ que serveixen per 
finançar una part de les obres del 
Casal de la Gent Gran que tot just 
fa poc que s’han començat a realit-
zar. Les altres dues modificacions 
bàsicament s’han fet buscant diners 
d’altres partides, o sigui deixant 
de fer coses en alguns àmbits. La 
primera que es va fer va ser per 
incorporar 35.000€ que faltaven al 
pressupost de Festa Major i la dar-
rera va ser per posar-hi 58.734,28€ 
que es van treure de romanent i que 
servien per pagar un crèdit dema-
nat l’any 2022 i que no estava previst 
iniciar-ne el retorn fins l’any 2024 
però ja s’havia de pagar l’anualitat 
del 2023. En aquesta darrera modi-
ficació també es va canviar el destí 
de 131.000€ que bàsicament s’han 
hagut de destinar a pagar despeses 
energètiques (llum i gas) davant 
l’augment dels costos energètics. 

Al mateix temps, la liquidació de 
l’any 2022 va ser en negatiu i això 
ha fet que tinguéssim força proble-
mes per poder demanar crèdits per 
pagar les factures pendents i les que 
van entrant, cosa que ens estava 
provocant problemes de tresoreria. 
Finalment, hem pogut demanar dos 
crèdits, un de 200.000€ a retornar 
en 10 anys i sense interessos i un al-
tre de 620.000 a retornar en 10 anys 
(amb 1 de carència) i amb un interès 
de l’Euríbor+0,7. D’aquest darrer crè-
dit la Diputació també ens abona un 
any d’interessos (uns 33.000€). 

Al mateix temps la Diputació de 
Barcelona, el 9 de novembre va apro-
var un Programa d’Extraordinari 
d’Autonomia Local del qual el 
nostre ajuntament rebrà 144.000€ 
aquest 2023 i 72.000€ l’any 2024. 
A aquest programa la Diputació de 
Barcelona hi ha destinat 75 milions 
d’€ que hauran de servir als ajunta-
ments per intentar tenir una mica 
més d’equilibri econòmic, ja que la 
majoria d’ajuntaments s’han trobat 
amb greus problemes econòmics 
en la darrera legislatura on s’han 
combinat la pandèmia i un fort aug-
ment de les despeses energètiques. 
També és per aquest motiu que la 
majoria de municipis han apujat 
els impostos i taxes de cara a l’any 
2024. Aquests 144.000€ enguany 
bàsicament seran també per pagar 
despeses energètiques, sobretot a la 
Residència.

Pel que fa als impostos i taxes vam 
estar explicant i negociant amb tots 
els grups polítics que conformen 
el ple municipal per explicar-los la 
situació i la proposta que teníem 
per tirar endavant. Finalment 
vam arribar a un punt d’acord on 
no s’augmentava tant l’IBI i l’IAE 
seguia congelat. Pel que fa a les 
taxes si que es va acceptar la nostra 
proposta inicial i s’hi van afegir 
algunes aportacions. En resum, les 
ordenances fiscals van ser aprova-
des només amb un vot en contra.

Abans de començar a parlar dels 
diversos impostos si que creiem 

Els números  i l’economia

Sempre és complicat i poc atractiu parlar dels números de 
l’Ajuntament però creiem fermament que és la nostra obligació 
i més en un panorama que no és massa agradable.

2 31 MILLORES ACCESSIBILITAT
Cost Total: 283.700,07€ 
Subvenció: 106.479,82€

URBANITZACIÓ PAU DUARRI
Cost Total: 256.748,26€ 
Subvenció: 103.100,20€

URBANITZACIÓ MUJAL
Cost Total: 281.145,59€ 
Subvenció: 107.340,01€
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Els números  i l’economia

necessari explicar que hi ha un 
clam de la majoria dels ajuntaments 
perquè l’Estat i la Generalitat apor-
tin més recursos als ajuntaments, 
ja que la majoria estem tenint pro-
blemes de tresoreria per poder anar 
gestionant el dia a dia. Penseu que 
la inflació i l’IPC en els 3 darrers 
anys han augmentat moltíssim. 
Això també es nota a totes les llars 
però a l’ajuntament ens ha afectat 
bastant ja sigui per les actualitza-
cions de sous, l’encariment de les 
obres i l’elevat cost energètic entre 
d’altres. 

També creiem que és de rebut posar 
en context els impostos i les taxes 
al nostre municipi. Un dels impos-
tos que s’apuja és l’Impost de Béns 
i Immobles (IBI) aquest s’apuja 
al 0,815 i s’ha de tenir en compte 
que l’any 2013 l’IBI estava més alt 
(0,820), l’any 2016 es va rebaixar 
(0,800) i el 2017 es va tornar a rebai-
xar (0,780). Per tant, tot i la pujada, 
s’estarà pagant menys import 
d’IBI que l’any 2013, això sí, ja es 
va explicar i reconèixer en el seu 
moment que era un IBI elevat però 
que s’havia d’utilitzar per pagar les 
sentències (5,4 milions€). En resum, 
l’IBI feia 10 anys que no s’apujava i 
tot i l’augment (un 4%) ara serà més 
baix que el 2013.

Un altre augment que volem desta-
car és el de la taxa d’escombraries. 
Per posar-ho en context quan es 
va començar a aplicar el Porta a 
Porta (gener de 2018) es va rebaixar 

la taxa general d’escombraries de 
134€ a 124€, l’any següent (2019) 
es va tornar a abaixar fins a 119€ i 
l’any 2022 es va tornar a baixar fins 
a 114€. En resum, la taxa d’escom-
braries els últims 5 anys s’havia 
baixat 20€ i això en part s’havia 
pogut fer la bona feina que ha fet 
la població a l’hora de reciclar i 
que fa que siguem un dels 5 muni-
cipis de la Catalunya Central amb 
l’índex més alt de reciclatge. Això 
sí, el servei s’ha encarit bàsicament 
per culpa dels costos energètics i 
també dels combustibles (camions 
de recollida que a part de recollir 
al poble també han de portar els 
residus a Manresa). Al mateix 
temps ha aparegut una llei europea 
que farà que el 2025 tots els ciuta-
dans acabin pagant el cost real del 
servei de recollida d’escombraries. 
Cal recordar que aquest servei és 
una taxa on no hi podem guanyar 
diners però la nova llei el que obli-
garà és que tampoc se n’hi perdin. 
Altres municipis faran una pujada 
bastant important de la taxa i al 
nostre municipi passarà a ser de 
130€, encara serà per sota del preu 
de 2017. Esperem poder mantenir 
un import semblant a aquest en els 
propers anys però depenem de les 
fluctuacions del mercat energètic i 
de combustibles.

Al mateix temps també ens veiem 
obligats a pujar l’aigua per culpa de 
l’augment dels costos energètics que 
s’han disparat en els darrers tres 
anys. A més, ho fem en un temps de 

4 =REFORMA RESIDÈNCIA
Cost Total: 503.957,35€ 
Subvenció: 349.695,98€

RESULTAT OBRES
Import total de les obres: 1.325.551,28€ Part 
Subvencionada: 539.769,86€

sequera on haurem d’intentar opti-
mitzar el consum d’aigua. 

Hi ha altres petites pujades però 
per anar acabant voldríem remar-
car que hi ha diversos serveis que 
l’Ajuntament ofereix on també s’hi 
destinaven força diners del pres-
supost i ara s’ha optat per repercu-
tir-ho una mica més en els usuaris 
directes i això provocarà augments 
de preu en serveis que feia temps 
que tenien els preus congelats com 
l’Eix, l’Escola de Música, l’Escola 
Bressol i la Residència.

No és un context agradable, però 
la pandèmia i l’augment desbocat 
de les despeses energètiques han 
fet que la majoria d’ajuntaments 
hagin optat per augments força més 
dràstics. Tot i l’augment dels costos 
energètics, l’impacte no ha sigut tan 
fort com en altres municipis perquè 
ja havíem avançat força en la cerca 
de la sobirania energètica, ja sigui 
en l’augment de plaques solars, l’ús 
de llums LED i altres accions que 
s’han anat fent al llarg de la darrera 
dècada. En la mateixa línia, aquest 
final d’any s’estan portant a terme 
dues noves instal·lacions de plaques 
solars al Pavelló Blau i a la Pista 
Sant Jordi, dues actuacions que 
venen subvencionades en més d’un 
90%, subvenció que ja havia acon-
seguit el govern anterior, i que es-
perem que ens generin més estalvi 
a nivell energètic. Al mateix temps 
haurem de vigilar amb la despesa 
per seguir sanejant els números.
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Instal·lació solar fotovoltaica 
per autoconsum compartit a 
la pista st. Jordi i al pavelló 
blau

Millores en l’accessibilitat 
del Casal de la Gent Gran

Aquests dispositius 
transformen l’energia 
del sol en energia 
elèctrica. 
Així doncs, instal·lar plaques solars 
fotovoltaiques suposa un gran canvi 
a tots els nivells; mediambientals, 
econòmics, socials i fins i tot de 
mentalitat. Per aquest motiu, apos-
tem per fomentar l’ús d’energies 
alternatives i d’autoconsum ja que, 
l’energia produïda pels panells aca-
ba sent menys contaminant i més 
econòmica, ja que aquestes instal-
lacions estaran generant un estalvi 
anual creixent degut a l’augment 
progressiu de la tarifa elèctrica.

Instal·lacions:
• Pista St. Jordi s’instal·larà una 

potencia de 91,08 Kwp 
• Pavelló Blau una potència de 50,00 

Kwp

Cal dir, que al ser una instal·lació 
d’autoconsum compartit, tota l’ener-
gia sobrant que no es consumeixi a 
la Pista St. Jordi i al Pavelló Blau, es 
podrà utilitzar per l’energia d’altres 
equipaments (camp de futbol, casal 
de la gent gran, biblioteca, Eix...)

Es tracta del projecte d’ampliació 
d’edificació i incorporació d’as-
censor i banys adaptats a l’edifici 
existent. Per tal de millorar les defi-
ciències d’accessibilitat de l’edifici, 
s’ha dividit l’obra en quatre àmbits 
amb una superfície total d’actuació 
de 224,50 m2.
 
• Instal·lació d’un ascensor.
• Remodelació i adaptació dels 

banys segons la normativa d’ac-
cessibilitat. 

• Modificació de l’accés posterior.
• Millora de la sala polivalent.

El cost total del projecte ha estat 

de 244.720,06€ i s’han rebut les 
següents subvencions: 126.717,04€ 
(Generalitat de Catalunya) 
i 115.253,12€ (Diputació de 
Barcelona).

ACCESSIBILITAT 
I SUPRESSIÓ 
DE BARRERES 
ARQUITECTÒNIQUES 
A DIVERSOS PUNTS DE 
NAVÀS

S’ha millorat l’accessibilitat de 101 
punts del nucli de Navàs a partir 
de tres actuacions diferents:
1. Millora de l’accessibilitat en 

cantonades. En total 51. 
2. Guals per vianants amb 

rampes, depressió de voreres 
itineraris adaptats i paviments 
podotàctils. En total 41. 

3. Passos de vianants adaptats. En 
total 9.

PAVIMENTACIÓ DEL 
CARRER DEL MIG 
(MUJAL)

El carrer del Mig i el carrer de 
Baix del Mujal, no estaven 
pavimentats i la base era de 
terra i grava compactada. Els 
dos carrers tenien circulació de 
vehicles de doble sentit amb 
preferència per sobre de les 
persones que hi circulaven a 
peu. D’aquesta manera, es van 
pavimentar ambdós carrers, 
transformant-los en carrers amb 
ús prioritari a peu, amb circulació 
de vehicles restringida. Es va fer 
un paviment de formigó armat, 
amb un eix de carrer de peces 
de formigó prefabricat, a més 
dels embornals puntuals que 
desembussen a la nova xarxa de 
recollida d’aigua pluvial.
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Pavimentació del Passatge 
Pau Duarri

Ampliació Residència Avis, 
incorporació ascensor i 
banys adaptats

Nou tram del 
Passeig Pla 
de l’Alzineta

En aquesta actuació és va pavimentar 
el carrer per dotar-lo de l’accessibilitat 
que exigeix la trama urbana. 
Tanmateix, es va retirar tot el 
paviment de formigó malmès i es va 
substituir per un paviment de mescla 
bituminosa, mantenint l’amplada de 
la calçada. A més a més, per tal de 
millorar l’accessibilitat de la zona 
es va executar un pas de vianants 
elevat.

Es projecte:
• Una ampliació en la sala Sud Oest.
• Incorporació de dos banys adap-

tats.
• Incorporació d’ascensor en la part 

sud de l’edificació que connecti planta 
baixa, planta primera, planta segona i 
golfes.

• Pavimentació exterior de zona de 
pèrgoles.

• Incorporació de nous vestidors pels 
treballadors.

• Nous despatxos de direcció i adminis-
tració.

En aquesta acció, per tal de donar 
continuïtat al sector sud est del 
passeig Circumval·lació, s’han 
executat obres d’enderroc dels 
coberts existents, obertura d’espai 
públic i posterior pavimentació i 
adequació del tram de carrer, que 
ha passat a ser continu.
S’ha executat la calçada amb cir-

culació de doble sentit i unes voreres am-
ples de 2 metres amb arbres i enllumenat 
públic. El sector tenia tots els serveis, 
no obstant, es van reordenar i soterrar 
durant l’obra.

NAVÀS JA COMPTA 
AMB EL PRIMER PLA 
LOCAL DE SALUT  
2023 – 2027

L’Ajuntament de Navàs va 
presentar el primer Pla Local 
de Salut 2023 – 2027 que ha 
elaborat conjuntament amb 
l’Equip d’Atenció Primària Navàs 
– Balsareny de l’Institut Català 
de la Salut i que ha comptat 
amb el suport de la Diputació 
de Barcelona i la participació 
de l’Agència Catalana de Salut 
Pública. El Pla és un document 
organitzatiu que permet recollir 
les necessitats detectades per la 
població en l’àmbit de la salut i 
planificar polítiques locals per 
a reforçar la salut i la comuni-
tat.

LA PUNTAIRE
L’Ajuntament de Navàs ha situat 
a la Plaça de l’Ajuntament una 
escultura de Marta Solsona què 
representa una puntaire, con-
cretament la senyora “Loli Villar” 
què havia participat activament 
en les trobades de puntaires que 
es realitzaven a la mateixa plaça. 
L’obra ha estat cedida per la 
família de la protagonista Morell 
i Villar.

Hem fet el projecte d’ampliació 
d’edificació i incorporació 
d’ascensor i banys adaptats a 
l’edifici existent.
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Coincidint amb la fi del període de 
rebaixes els establiments de Navàs 
van sortir al carrer per presentar 
les gangues d’estiu amb la rematada 
final d’estocs. Des de primera hora, 
el capdavall del Passeig Ramon Vall 
es va omplir de rebaixes importants 
i preus molt assequibles que, jun-
tament amb les activitats infantils 
programades, van generar un 

ambient constant i distès per passar 
una bona estona durant el cap de 
setmana.

Es va comptar amb la Maria Estruch, 
que va conduir la xerrada - tast «Un 
cep, una tina i un vi. Quan vinificà-
vem en pedra», i amb vins d’Exibis, 
La Diferenta i Jaia. Seguidament, 
es va poder gaudir d’un sopar amb 
productes de proximitat a càrrec del 
restaurant Castelladral, acompanyat 
de l’actuació musical de Swite Duo. 
Unes 80 persones van poder gaudir 
d’una gran vetllada al voltant del món 
de la vinya. 

Divendres 29 de setembre es va celebrar l’acte inaugural 
de la 28a Festa de la Verema del Bages al Centre 
Enoturístic del Pla de Bages

Acte inaugural de 
la 28a Festa de la 
Verema del Bages 

Gangues per 
rematar els 
estocs d’estiu

91a FIRA DE TARDOR

El comerç local, l’artesania, la 
cultura i la sobirania alimentària 
van ser els quatre eixos sobre 
els quals van pivotar tots els 
actes programats per la 91a Fira 
de Tardor de Navàs, que es va 
celebrar el 14 i 15 d’octubre. Des 
de l’Ajuntament volem agrair 
la col·laboració de totes les 
persones i entitats que hi van 
col·laborar.

PROGRAMACIÓ 
CULTURAL AL CASAL 
SANT GENÍS 

Per al primer trimestre del 2024 
s’han programat una desena 
d’actes que ompliran el Casal 
Sant Genís de teatre, música i 
humor per a totes les edat, en 
una clara aposta continuista de 
programar espectacles culturals 
de qualitat a Navàs. D’entre les 
actuacions destaca el Concert 
Jazz Clar amb la participació de 
la Jazz Band Navàs – Súria, teatre 
amateur organitzat, l’obra de fira 
del Grup Escènic Navàs, sortida 
al Liceu, el Show Musical de les 
Estrelles d’Or del Casal de la Gent 
gran o el Concert de la Terra..

Podeu consultar la programació 
i reserva d’entrades a la web 
entrades.navas.cat
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Un any més 
han tornat Les 
Fabricantes!

 En aquesta nova edició es van fer un 
seguit d’actes per a totes les edats i 
tots els públics: visites guiades tea-
tralitzades, fira d’artesans i produc-
tes de proximitat, conta contes, con-
cert vermut, concurs de faldilles i 
tirants, campionat de botifarra, ball 
de nit, trobada de gegants, arrossada 
popular, exposicions, espectacle de 
dansa Fiblades, entre altres.

Dissabte 23 i diumenge 24 de se-
tembre, es va celebrar a Navàs les 
primeres jornades TECATTRAL – 
Jornades de Teatre de la Catalunya 
Central. Un format nou en el que es 
va omplir el poble de teatre, tallers, 
col·loquis, espectacles i molt més!!!! 
Unes tres-centes persones van 
participar de les diferents activitats 
organitzades per La Coordinadora 
de la Catalunya Central, amb la col-
laboració de l’Ajuntament de Navàs, 
el Consell Comarcal del Bages, i 
l’Escola Diocesana de Navàs.

Jornades de Teatre Amateur 
de la Catalunya Central 

UN CENTENAR DE 
PERSONES AL FESTIVAL 
TEST

Dissabte 14 d’octubre, Navàs va 
acollir la 8a edició del Festival Test 
de la Xarxa de Pobles Creatius 
dins els actes de la Fira de Tardor. 
Un centenar de persones van 
poder gaudir de les tres obres 
representades a l’escola de músi-
ca i a la Plaça de la Cooperativa. 
Espectacles de curta dura, en es-
pais reduïts i no onvencionals on 
la distància entre públic i artistes 
va ser mínima, fent així que aug-
mentés l’experiència del públic i 
la intensitat de l’espectacle. L’any 
vinent, hi tornarem!!

NOVA WEB DE LA 
XARXA DE POBLES 
CREATIUS

La Xarxa de Pobles Creatius ja 
té una web que aglutina l’oferta 
cultural «www.poblescreatius.cat» 
que servirà per a fer difusió de 
les programacions culturals de 
les 14 poblacions que en formen 
part, entre elles Navàs. Per part 
de l’Ajuntament de Navàs hi van 
assistir la Regidora Sara Nicolás i la 
tècnica de Cultura, Comunicació i 
Festes. Amb aquesta iniciativa, Cal 
Gras dona resposta a una deman-
da que fa temps que expressaven 
des dels municipis, com una forma 
de facilitar la mobilitat del públic 
pel territori. El projecte s’ha pogut 
tirar endavant gràcies a les ajudes 
Next Generation d’àmbit rural, 
que han comportat una inversió 
d’uns 5.000 euros.

29, 30 de setembre 
i 1 d’octubre es va 
tornar a celebrar la 
festa conjunta entre 
Valls i Palà de Torroella 
que rememorà la vida 
de la colònia «LES 
FABRICANTES».
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Pl La primera setmana d’octubre, la 
junta del Casal de la Gent Gran van 
organitzar un munt d’activitats com 
la caminada amb botifarra, balls, 
viatge a Setcases i Camprodon, 
cinema, xocolatada, humor i el show 
musical de Les Estrelles d’Or que 
va aplegar dues-centes persones 
que van poder gaudir de l’especta-
cle amb una vintena de números 
musicals i molt divertits com El 
Petit Príncep, havaneres, pallassos 
o acudits. 

Una setmana en què les àvies i 
avis de Navàs van poder passar 
una estona ben entretinguda.

Èxit de participació 
a la setmana del 
soci del Casal de la 
Gent Gran

Dilluns 9 d’octubre es van dur a 
terme les eleccions per a la reno-
vació de la Junta Directiva del 
Casal de la Gent Gran. 

Només es va presentar una candi-

datura, la de l’actual junta. Com a 
resultat de la votació hi va haver 118 
vots a favor, 1 vot en contra i 5 vots 
nuls. 

La nova junta va quedar constitu-
ïda de la següent manera: Eliseo 
Fontanet com a president, Josep 
Gerez com a vicepresident, Antoni 
Pons com a secretari, Adelina 
Codina com a tresorera, i Flora 
Balmanya, Lluïsa Balmanya i 
Emili Mainar com a vocals. 

L’Ajuntament felicita els membres 
de la nova junta i agraeix tota la 
tasca feta fins ara.

Nova junta Casal de 
la Gent Gran

42È CONCURS DE 
CINEMA

El diumenge 26 de novembre 
es va celebrar el lliurament de 
premis del 42è Concurs Nacional 
de Cinema i Vídeo del Fotofilm 
Navàs. El primer Premi, dotat 
amb 300€ i el trofeu el campanar, 
pel curt titulat «París 70», dirigit 
per Dani Feixas Roca. El segon 
premi va ser per «Fiona» de Rafa 
Cortés dotat amb el trofeu i un 
premi en metàl·lic de 150€. Per 
últim, el tercer premi va ser per 
a «Actos por partes» de Sergio 
Milán, i que va rebre un trofeu i 
100€. Com sempre, els alumnes 
de l’Escola Municipal de Música 
Mestre Josep Maria Castella de 
Navàs van aportar un extra amb 
les seves actuacions.

DINAR DE LA GENT 
GRAN

Diumenge 22 d’octubre la 
pista Sant Jordi va aplegar 300 
persones per celebrar el dinar 
de la gent gran organitzat des 
de la Regidoria de Drets Socials, 
Igualtat i Feminismes. Es van 
repartir els diplomes a totes les 
persones que van fer 90 anys. En 
acabar el dinar es va organitzar 
un quinto on tothom s’ho va 
passar molt bé.
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JOSEP MARIA 
SANTIVERI BLANCH

L’històric militant socialista de 
Navàs, en el ple del passat 18 de 
setembre, va presentar la seva 
renúncia per jubilació després de 
més de 30 anys com a regidor de 
l’Ajuntament de Navàs. L’alcalde 
Jaume Casals, en nom de la resta 
dels partits que formen el con-
sistori navassenc li va donar les 
gràcies per la tasca feta durant 
tots aquest anys.

JUGA BAGES
Durant aquest any s’ha progra-
mat el servei Juga Bages adreçat 
a famílies amb infants de 5 a 12 
anys. Juga Bages és un espai 
lúdic on un equip de professio-
nals guia i acompanya als infants 
per gaudir de diferents tipus 
de joguines, jocs, activitats i 
tallers, de forma individual i en 
grup. Per accedir-hi cal fer una 
reserva prèvia per internet amb 
un mínim de 24 hores d’antelació 
cada vegada que en vulgueu fer 
ús. Aquest servei gratuït es porta 
a terme al Carrer del Sol, 44 
(Casal Sant Genís) cada dimarts 
i dijous de 17h a 19:30h durant 
tot l’any.

El passat 14 d’octubre, 
dins els actes de la Fira 
de Tardor, es va dur a 
terme el lliurament de 
premis del VIII Concurs 
de Relats Breus 
L’Ajuntament va rebre un total de 187 
relats i el jurat del concurs format per 
Irene Vall, Anna Comellas, Miquel 
Coll i Genís Rovira van decidir els 
guanyadors i guanyadores. 

El 1r premi, valorat en 500€ va ser per 
Joaquim Brustenga Etxauri (El teu 
marit no ho sabrà mai); el 2n premi, 
valorat en 300€ per Lluís Riera Porta 
(La Paquita) i el 3r premi, valorant en 
200€ per Jaume Calatayud Ventura 
(El pas endavant).

En l’acte de lliurament de premis hi va 
assistir el Regidor de Cultura, David 
Riba Terés.

Concurs de Relats 
Breus

L’Ajuntament de Navàs en-
guany va convocar el concurs 
de fotografia pel calendari 
2024 amb un total de 13 premis 
dotats amb 100€ cadascun en 
forma de vals de consum en 
establiments i restauració del 
municipi. El concurs ha rebut 
un total de 41 fotografies i les 
guanyadores les podreu veure 
reflectides en el calendari.

Concurs de fotografia 
pel calendari 2024 de 
l’Ajuntament
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Pl 100 Vies d’escalada 
sostenible, de Josep 
Santasusana

Josep Santasusana inicià la seva 
passió per l’escalada a l’edat de 19 
anys fins als 26, de manera autodi-
dacta. Després d’una pausa de 23 
anys tornà a enfilar-se per les parets, 
redescobrint el moment present que 
l’escalada aporta a totes aquelles 
persones a qui els apassiona aquest 
esport. Després de 10 anys neix la 
idea de recollir 100 vies en un llibre on 
l’escalada sostenible posa èmfasi al 
respecte cap a la natura i el conven-
ciment intrínsec de no malmetre la 
roca. 39 companys i companyes han 
participat en el projecte, 9 dels quals 
són navassencs i navassenques mo-
guts per la passió d’enfilar-se per les 
parets i viure, sens dubte, el moment 
present i la vida.

4 Ors, 3 plates i 2 bronzes 
als Campionats de 
Catalunya de Natació

La Piscina del Club Natació Barcelona 
va ser l’escenari del Campionat de 
Catalunya Infantil i Júnior de Natació. 
Les cinc nedadores participants del 
Club Natació Navàs van obtenir grans 
resultats: Claudia Iwan: 4 ors, 3 plates i 
1 bronze, millorant en totes les proves 
la seva millor marca personal; l’Àuria 
Suñé: 1 bronze i un cinquè lloc; Maria 
Plekanova, Carla González i Ingrid 
Alonso van millorar les seves mar-
ques quedant entre les 30 millors de 
Catalunya.

Alumnes de l’EDN re-
ben la distinció que 
atorga la Generalitat de 
Catalunya

El 4 de novembre, 5 alumnes de 2n de 
Batxillerat de la promoció 2021-2023 
van rebre la distinció que atorga el 
Govern de la Generalitat de Catalunya 
per haver obtingut una nota igual o 
superior a 9 a la Fase General de les 
PAU. L’acte va ser presidit pel Molt 
Honorable president de la Generalitat 
de Catalunya, senyor Pere Aragonès i 
va premiar la tasca de 1160 estudiants. 
L’EDN celebra el reconeixement dels 
seus 5 alumnes (en una classe de 15) 
i felicita especialment els distingits 
i distingides. A la foto, i d’esquerra a 
dreta: Mireia Padullés, Roger Manzano 
(màxima nota de les PAU de la co-
marca del Bages), Bernat Sivill, Laura 
Boixadera i Íngrid Rodríguez.

LLibert Font al Campionat 
d’Espanya de 3x3 de 
bàsquet

Al juny es va celebrar a la Ciutat 
Esportiva de Blanes el Campionat 
d’Espanya de Seleccions 
Autonòmiques de Bàsquet 3x3 amb la 
participació de més de 500 partici-
pants. En la categoria masculina amb 
la Selecció Catalana U15, hi va jugar el 
navassenc Llibert Font Tapia guanyant 
gairebé tots els partits de grups classi-
ficant-se per la final que van guanyar 
contra Andalusia 13-18, proclamant-se 
així campions a l’estatal de seleccions 
3x3 de Blanes.

Bons resultats de Rosa 
Navarro

La navassenca Rosa Navarro, tot i la 
lesió que arrossega, no li ha impedit 
obtenir bons resultats aquesta tem-
porada: 2a a la Mitja Marató Sitges, 
12a a la Mitja Marató Granollers, 2a 
a la Marató Muntanya Trail Catllaràs, 
4a Categoria Veterana a la Copa 
Catalana de Curses Verticals FEEC (4 
proves disputades) i Subcampiona per 
comunitats al Campionat d’Espanya 
de kilòmetre Vertical.

Fent Poble
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PlGuifré Obradors 
subcampió del món 
d’scooter street

Guifré Obradors va participar al 
campionat del món oficial d’scooter 
«Madrid Urban Sports Scootering 
World Champions» amb més de 
200 atletes i amb el recolzament de 
la Federació Internacional World 
Skate i la Federació Internacional de 
Patinatge on es va proclamar subcam-
pió del món d’scooter street després 
d’una dura lluita contra el francès 
Lucas Di Meglio. A la prova de Best 
Tricks, el rider català va demostrar un 
domini immillorable de l’scooter.

Laia Malo publica la 
traducció de Fites, de 
Marina Tsvetàieva 
(Edicions de 1984), que 
va guanyar el XXI Premi 
Ciutat de Tarragona Vidal 
Alcover

A la Fira de Tardor, ens presentà 
aquesta poeta russa que escrigué 
mentre el seu món –el de fora i el de 
dins– trontollava. Versos com somnis, 
conjurs per entendre’s i entendre els 
altres, amb la llibertat com a única 
consigna i abraçant la diferència.

Silvia Pineda – Rutes 
d’ultraresistència amb 
bikepacking

Sílvia Pineda, aficionada a la bici-
cleta ha participat en curses com la 
Titan Desert o l’Andalucia Bike Race. 
Actualment, participa en proves 
d’ultraresistència on no tens suport 
exterior i on el crono no s’atura. Una 
aventura 100%, on cadascú prepara 
la seva estratègia per intentar arribar 
al límit de temps, planificant les hores 
que vols parar a dormir, menjar. El par-
ticipant ha d’estar ben preparat i ser 
totalment autosuficient per afrontar 
una cursa d’aquestes característiques. 
Badlands, Basajaun i AndeanRaid són 
algunes en les quals ha participat. 
Sempre que pot viatja amb bikepac-
king (alforges, amb tot l’equipatge 
a sobre la bici) i ha descobert varis 
Camino de Santiago, rutes a Equador, 
Perú, més una llarga llista de somnis 
per complir.

Mercè Parcerisa premi a 
Dona Emprenedora de 
Catalunya

El passat juny, la navassenca Mercè 
Parcerisa, de l’empresa COUSALUT i filla 
de la carnisseria Serra de Navàs, va rebre 
el premi al millor producte ecològic 
en la categoria “ready to eat” a la Fira 
Orgànic Food de productes ecològics 
de Madrid. El producte guardonat és 
el caldo d’ossos Santapaciència, un 
caldo que el tenen bullint 30 hores i 
està fet amb ossos ecològics d’animals 
del Pirineu català. Ha estat un any de 
reconeixements, ja que a finals de juliol 
també van ser guardonats amb el premi 
a “Dona Emprenedora de Catalunya” i 
segona finalista de l’Estat Espanyol.

9a edició de la Trenca 3 pics!

L’esdeveniment, organitzat per la 
secció Desmuntamarges, del Centre 
Excursionista de Navàs, va aplegar 
uns 300 corredors i corredores i es 
va dividir en dues proves: la Trenca 3 
Pics, de 22 km i amb 800 metres de 
desnivell positiu, i la Trenca 1 Pic, que 
tenia 10 km de recorregut i 300 metres 
de desnivell. Enguany, la cursa ha 
tingut molt bona acollida i cal destacar 
la participació de moltes corredores ja 
que entre les dues proves van córrer 
107 fèmines.

Donada la quantitat d’actes que genera la riquesa i vitalitat del 
món associatiu navassenc, no ens ha estat possible reflectir totes les 
activitats realitzades al municipi durant aquest període, malgrat que 
totes són importants. 

Podeu ampliar la informació al web municipal: www.navas.cat
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UNA DE FREDA I UNA DE 
CALENTA
Heu vist el comunicat de l’Ajuntament informant de la 
pujada d’impostos? No? Nosaltres tampoc. S’en deuen 
haver descuidat…
Bé, el fet és que pujarà l’Ibi, l’Icio, l’Impost dels vehi-
cles i l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys. 
També les taxes d’escombraries, d’aigua, les llicències 
d’obres i els guals. També les quotes de l’Eix, l’Escola de 
Música, l’Escola Bressol, el servei d’atenció domiciliària 
i la residència. 
Aquesta modificació fiscal va ser ratificada pel ple d’oc-
tubre, amb els vots favorable de la CUP, i l’abstenció de 
JUNTS i d’ERC. L’increment de taxes va ser aprovada 
amb el vots favorables de la CUP i ERC, i l’abstenció de 
JUNTS. El PSC vam votar-hi en contra.
Uns dies abans la CUP va convocar-nos a una reunió 
urgent, on va informar-nos d’aquesta pujada genera-
litzada. No els hi surten els números. De fet, l’any 2022 
l’Ajuntament va tenir un dèficit de 433.985€. Per apro-
var la mesura calia el suport de l’oposició, ja que gover-
nen en minoria. Nosaltres vam proposar-los que reduïs-
sin despeses no essencials. No els va semblar possible ja 
que, segons ells, no es pot retallar enlloc. En sentir-ho, 
vam dir-los que no comptessin amb nosaltres. 
Al nostre entendre la solució no és augmentar més 
la pressió fiscal, que ja és alta a Navàs. El problema 
de fons és que hem anat municipalitzant serveis, i en 
tots ells acumulem dèficits, repetits any rere any, que 
sagnen la nostra capacitat d’invertir en millores del 
poble. Per posar només un exemple; L’Eix, tot i tenir 
1400 socis, va perdre 150.000€ el 2022. Gairebé 400.000 si 
mirem ens els 3 últims anys. Això no és sostenible.
La millor manera d’incrementar ingressos és créixer! 
Bé, no cal que ens allarguem gaire en aquest punt. Tots 
sabem que fa anys que Navàs no atrau ni empreses ni 
habitants. 
Per acabar volem parlar de quelcom positiu; la forta mo-
bilització popular per l’institut públic. La Plataforma, 
mestres, Afas, alumnes, i gent que ni tan sols té fills 
en edat escolar. Tots s’estan organitzant i preparant 
actes. També els partits polítics, que en això fem pinya. 
Convidem a la resta del poble a sumar-s’hi. Necessitem 
una escola pública forta, que complementi les bones es-
coles concertades que ja tenim. Una oferta escolar ade-
quada és fonamental per la prosperitat d’un poble. 

Grups municipals

QUI DIA PASSA ANY 
EMPENY
Doncs bé, hem iniciat una nova legislatura i tot continua 
igual. Sorprèn que a hores d’ara la CUP encara no hagi 
pactat amb cap partit un pacte de legislatura. L’estabilitat 
és un grau important, sobretot perquè et dóna valentia per 
afrontar els reptes que té el nostre municipi. 

Un govern dèbil que té a sobre la taula alguns temes espino-
sos i que, de moment, no sap com resoldre:

- La neteja i el manteniment dels carrers deixa molt a de-
sitjar. De fet, hi ha zones del poble que fam molta llàstima. 
Som conscients que la situació de sequera ha fet molt mal, 
però no és excusa: la rotonda de la plaça Catalunya n’és un 
exemple, herba seca i alguns arbres morts, s’ha de dir que 
feia molt goig per l’ofrena de l’11 de setembre - segurament 
s’haurà entès la ironia-, les principals places del poble 
tenen alguna rajola trencada o aixecada, zones dels pobles 
que estan inundades de brossa: pixats de gossos, llaunes, 
bosses de plàstics...

- L’institut públic, un clàssic. Hem entrat en una resigna-
ció política indigna de qualsevol governant: “com que el 
Departament diu que no, doncs anem esperant. Ara, són 
molt dolents”. Si la memòria no ens falla, l’últim avenç de 
l’institut va ser l’any 2011 amb la col·locació dels barracons, 
mediació que havia fet l’alcalde del moment, el Sr. Josep 
Oliva amb el Departament. Allò és l’exemple del camí a 
seguir: mobilitzacions de la societat civil navassenca com-
binada amb l’actuació política.

- L’endeutament de l’Ajuntament. La situació econòmica 
donaria, també, per una gran tesi doctoral. Si la legislatura 
s’acabés avui, sabeu com seria recordada aquesta legislatu-
ra? Com la de les modificacions de crèdit. Perquè s’entengui 
bé. Un dels primers plens, el mes de juny passat, vam apro-
var una modificació de crèdit per la Festa Major. I encara 
s’havia de celebrar. Podríem continuar amb un llarg 
etcètera. Per no parlar de l’EIX i la Residència que cada any 
arrosseguen un gran dèficit, tampoc s’hi pot fer, però ens 
han promès que amb les plaques solars tot s’arreglarà, ho 
veurem d’aquí a un any.

Sort que van dir que venien per canviar-ho tot. Canviar 
no sé si s’ha canviat alguna cosa, el que està clar és que tot 
continua igual, o pitjor.
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Ja fa mig any que es va constituir el govern en minoria 
de la CUP i nosaltres vam esdevenir el principal partit 
de l’oposició. En sis mesos s’han començat a fer evi-
dents les dinàmiques de l’equip de govern i la nostra 
voluntat de negociar i tirar endavant els projectes del 
municipi.

En aquest sentit, en l’aprovació de les ordenances 
fiscals hem estat prepositius, reconeixent les que calia 
modificar i, alhora, avisant de les que consideràvem 
abusives. Com a exemple, la pujada de l’IBI, que la CUP 
volia augmentar 10 punts (del 0,78 al 0,88, més del 10%), 
s’ha quedat en 3,5 punts, situant el tipus impositiu 
en el 0,815; i hem pogut congelar l’IAE (impost de les 
activitats econòmiques), davant la voluntat d’incremen-
tar-lo de l’equip de govern.

Des d’Esquerra defensem els serveis públics i n’es-
tem molt orgullosos, però entenem que la solució per 
mantenir-los no pot ser únicament apujar els impos-
tos, sinó que cal, sobretot, aplicar polítiques d’estalvi 
i de bona gestió. Amb aquesta actitud de no encallar 
l’activitat de l’Ajuntament encarem la negociació dels 
Pressupostos del 2024, els quals han de contenir, al 
nostre entendre, mesures d’estalvi i un capítol d’inver-
sions ambiciós per poder-hi votar a favor.

Per últim, lamentem profundament la decisió de la 
Generalitat de no atorgar- nos el nou edifici de l’Ins-
titut públic el 2024. És un greuge tenint en compte les 
múltiples opcions que durant aquests darrers dotze 
anys ha ofert l’Ajuntament (sempre amb la unanimitat 
dels partits polítics) i la bona predisposició de la comu-
nitat educativa. Calen solucions i calen ara. Nosaltres 
hi serem, com sempre, donant suport a les accions 
que des de l’AFA i el consistori es decideixin prendre, 
amb comunicació constant i directa amb Manresa i 
Barcelona. Necessitem l’Institut públic ja, i farem tota 
la pressió que puguem per assolir-lo.

Res més, desitgem que hagueu tingut una bona entrada 
d’any.

Visca Navàs i visca Catalunya lliure!

El passat 28 de maig, en un context de baixa participació 
la CUP torna a guanyar les eleccions. Després de valorar 
i analitzar els resultats i els possibles escenaris, l’assem-
blea va optar per governar en minoria, amb l’objectiu 
d’assolir acords de poble amb la resta de grups polítics. 
Creiem fermament que aquesta fórmula ens permetrà 
treballar d’una manera transversal a través de projectes 
que enforteixin el nostre municipi.

Els primers 100 dies de govern han sigut exemple del que 
vam exposar en el primer ple de la legislatura: mà estesa 
amb la resta de partits per dur a terme projectes que 
millorin Navàs, del Llobregat al Cardener. Pel camí, hem 
engegat la reforma del Casal de la Gent Gran, millorat 
la gestió de les males herbes, arreglat la nova pista de 
pàdel o buscat subvencions arreu per dur a terme grans 
projectes, sobretot urbanístics i des d’un vessant ecològic 
davant l’augment de la despesa energètica o la sequera 
flagrant.

Actualment estem treballant per trobar una solució a la 
gespa del camp de futbol, que ja ha esgotat la seva vida 
útil. A finals d’estiu teníem el projecte per fer el canvi 
enllestit, però la nova prohibició Europea sobre l’ús de 
cautxú ha fet que haguem de plantejar una opció diferent. 
Encara no sabem exactament quan es podrà fer el canvi, 
però estem treballant perquè pugui ser el més aviat possi-
ble. Parlant de gespa, també estem estudiant opcions per 
la de la piscina, que davant la situació de sequera no vam 
poder regar l’estiu passat.

Per últim, hem de parlar de la construcció de l’edifici de 
l’institut públic. Des de principis de 2023 s’està treballant 
en la cessió dels terrenys al Departament d’Educació, que 
és qui ha d’executar l’obra. Després de molts entrebancs 
podem dir-vos que des de l’Ajuntament hem presentat tota 
la documentació sol·licitada per fer efectiva la cessió. Ara 
és el mateix Departament qui ha de començar el projec-
te, però des de l’equip de govern seguirem pressionant i 
donant suport a les mobilitzacions populars per aconse-
guir-ho. A Navàs van 12 anys tard en la construcció de 
l’institut, i no estem disposats a perdre’n cap més.

Son moltes les coses que tenim per explicar, però se’ns 
acaba l’espai. Desitgem que hagueu tingut una bona en-
trada d’any i que ens continuem trobant pels carrers.

100 DIES DE GOVERNIMPULSANT NAVÀS DES DE 
L’OPOSICIÓ
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75 aniversari 
Club 
Bàsquet 
Navàs 
Un All Star de bàsquet base, entre-
naments d’equips base d’elit, clínic 
d’entrenadors, tornejos de 3x3, farà 
de Navàs punt de trobada de pro-
fessionals i esportistes del món del 
bàsquet.
L’aniversari s’ha organitzat pensant 
en totes les persones que han passat 
pel club, però també en tots aquells 
que formen la gran família del 
Club Bàsquet Navàs, el seu present 
i el seu futur. Per això també s’ha 
dissenyat un àlbum de fotos, una 
gimcana familiar i un dinar de 
cloenda, sense oblidar les parts més 
protocol·làries.
La presentació del nou himne del 
Club Bàsquet Navàs, que els afici-
onats ja poden cantar els dies de 
partit, n’ha estat el primer pas.

També es buscarà la participació 
de tot el poble amb un concurs de 
dibuix escolar i una exposició de 
fotografies que es podrà veure al 
pavelló, a la biblioteca municipal i a 
l’estand de la Fira de Primavera.
Aquesta història de 75 anys té moltes 
fites històriques que ens és impos-
sible detallar en aquest espai, que 
agraïm a l’Ajuntament, però si que 
volem fer memòria que la primera 
vegada que es va jugar a bàsquet a 
Navàs va ser el 2 de gener de 1938 
a l’actual plaça de l’Ajuntament 
amb un partit escolar de nens i un 
de nenes, gràcies al mestre Josep 
Pagès. 
La inauguració del primer camp 
va tenir lloc al Casal (actual EDN) 
el 9 d’octubre de 1949 amb motiu 

del començament del curs d’Acció 
Catòlica. Tot seguit van formar 
un equip federat, el BAC, Bàsquet 
Acció Catòlica, origen de l’actual CB 
Navàs.
L’any 1950 el club ja va adoptar el 
nom de Club Bàsquet Navàs i la ca-
miseta vermella que encara llueix. 
A l’any 1957 mossèn Joan Bajona 
dibuixà l’anagrama del club i el 
1977, el club estrena el seu himne, 
amb lletra de Josep Giralt i mossèn 
Climent Forner i música del mestre 
Josep M. Castella.
Una de les moltes fites esportives va 
ser el 1986 amb l’ascens a primera 
divisió catalana quan el club es va 
veure obligat a traslladar-se a la 
pista del Col·legi Sant Jordi, que es 
va cobrir.
En aquesta pista, el dia de Sant 
Jordi de 1991, assoleix l’ascens a la 
segona divisió nacional. 
El novembre de 1996 un somni es fa 
realitat: l’estrena el pavelló muni-
cipal.
El 26 de maig de 2000 un altre a 
Ponferrada, l’ascens a la lliga EBA 
on es va romandre onze tempora-
des, on vàrem tornar el 2020-2021 i 
encara hi som.

Primer partit 1938

CB Navàs Femení 1955-56 vs Guardiola 
Berguedà
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Aquest 2024 el Club Bàsquet Navàs celebra 
el seu 75è aniversari i es vol celebrar amb 
tot un seguit d’actes commemoratius.

Un All Star de bàsquet base, entrenaments d’equips base d’elit, 
clínic d’entrenadors, tornejos de 3x3, farà de Navàs punt de 
trobada de professionals i esportistes del món del bàsquet.


